
Chvalečák č. 8 / 2018  strana 1 / 6   Prosinec 2018  

 
 
 
 
 
 
 
 
 

 

 

 

 
 
 

 

Z obecního zastupitelstva  
Zasedání Zastupitelstva obce Chvaleč se konalo 27. listopadu 2018. Přítomno bylo 9 zastupitelů a 4 občané obce.  

 

Zastupitelstvo obce schvaluje: 

-  zřízení výborů obce a jejich předsedů, včetně měsíčních odměn za výkon funkce předsedů,  
 členů zastupitelstva a funkce místostarosty od 27. 11. 2018  

- výbor finanční: předseda Jiří Přívratský 
- výbor kontrolní: předseda Ing. Jaroslav Přívratský 
- výbor místního hospodářství: předseda Ing. Robert Koníř 
- výbor životního prostředí: předseda Ing. Bc. Daniel Vlkanova, PhD. MBA 

        - výbor sociální: předseda Věra Férová 
-  finanční dar ve výši 4.000,- Kč Měděnému dolu Bohumír Jívka 
-  návrh hydrogeologického průzkumu pro revizi a posílení stávajících zdrojů podzemních vod ve Chvalči 
-  navýšení provozního rozpočtu ZŠ a MŠ Pplk. Jaromíra Brože Chvaleč o 150 tis. Kč 
-  návrh odměn dobrovolníkům a aktivistům z obce za rok 2018 
- rozpočtové opatření č. 4 
- rozpočtové provizorium na rok 2019  
- žádost vlastníka stavby o úplatný převod části zemědělského pozemku č. 819/1, dle geometrického plánu 
- cenovou nabídku na činnost související s realizací zakázky: “Nákup hasičského dopravního automobilu pro 

Sbor dobrovolných hasičů Chvaleč“.  
-  dodavatele nového obecního traktoru KUBOTA s příslušenstvím – f. Agrico, s.r.o. Traktor bude nakoupen 

a financován v roce 2019 na základě schválené nabídky ČSOB  Leasing, a.s. 
-  finanční dar ve výši 3.000,- Kč Chalupění z.s. 
-  předsedu kontrolního výboru Ing. Jaroslava Přívratského jako člena školské rady 

 
Odkládá: 

- žádost o zřízení věcného břemene na obecním pozemku č. 827/4 v katastrálním území Petříkovice  
            u Trutnova do doby vyřešení vzájemných majetkových záležitostí 

 
Usnesení v plném znění je vyvěšeno na úředních deskách obce. 

Příští zasedání obecního zastupitelstva se bude konat 19. února 2019 v zasedací místnosti obecního úřadu. 
Všichni jste srdečně zváni. 

12/2018 

Zaměstnanci obecního úřadu a zastupitelé obce 
přejí všem spoluobčanům krásný adventní čas, 

klidné vánoční svátky, dětem hodně radosti 
a všem stálé zdraví 

a životní pohodu v novém roce! 
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Složení výborů  
 
Výbor finanční: 
Předseda – Jiří Přívratský 
Členové – Alena Bavorová, Ilona Pavlíková 
 
Výbor kontrolní: 
Předseda – Jaroslav Přívratský 
Členové – Alena Bavorová, Radek Novák 
 
 
 
 

Výbor místního hospodářství: 
Předseda – Robert Koníř 
Členové – Leoš Vacek, Marián Vymetal 
 
Výbor životního prostředí: 
Předseda – Daniel Vlkanova 
Členové – Tomáš Prouza, Robert Koníř 
 
Výbor sociální: 
Předsedkyně – Věra Férová 
Členky – Eva Binková, Jana Vacková, Jarmila Lacinová 

 
Na tyto členy a členky se můžete obracet s vašimi žádostmi, nápady a připomínkami. 

 
 
 

Informace o platbách 

Platí se vodné za období jaro – podzim 2018. Upozorňujeme všechny případné zájemce, že všechny platby na obci 
je možné zaplatit pouze do středy 19. 12. 2018. Poté bude pokladna odvezena a platit bude možné opět až od 
ledna 2019. Upozorňujeme dále tradiční dlužníky, že postoj obce vůči nim se změní v příštím roce a výjimkou 
nebudou okamžité výpovědi z bytů nebo odstavení vody. Obec není charitativní organizací, jak si někteří z nich 
stále myslí. 
 
 

Spolupráce s údržbou silnic Královéhradeckého kraje 

     Na základě požadavku obce a následného jednání starosty se zástupci Údržby silnic Královéhradeckého kraje 
(správce hlavní silnice v obci) došlo k dohodě, na základě které budou postupně na území obce vyměňována 
původní zábradlí z padesátých let nebo dožilá svodidla za nová, opraveny některé kanály silniční kanalizace, 
případně vyčištěny některé příkopy po obci. V těchto dnech již probíhá výměna svodidel u železničního přejezdu 
mezi Chvalčí a Petříkovicemi. Další práce by měly následovat s ohledem na počasí a finanční možnosti správce 
silnice.  
 
 

Vážení spoluobčané, 

Obecní zastupitelstvo mě oslovilo, abych se vyjádřil k problémům, týkajících se dopravní situace v našich obcích. 
Téměř 34 let se snažím vychovávat řidiče podle nejlepšího svědomí.  Rukama mi prošly stovky adeptů. Každoročně 
na svých přednáškách školím stovky profesionálních řidičů nebo řidičů, kteří ke své práci používají služební 
vozidlo. Nedávno mi telefonovali z Hradeckého deníku a položili mi otázku, jak je možné, že během 14ti dnů se 
udály na trutnovsku nehody, při kterých vyhasly 4 lidské životy – věkový průměr 21,5 let a jeden člověk měl 
pouhých 15 let. Moje odpověď zněla:  Je absolutně nevyhovující silniční legislativa. Autoškoly mají minimální  
pravomoci. Několik novelizačních zákonů, na jejichž tvorbě se podílela mj. i odborná veřejnost ze strany autoškol 
byly: potřebná novelizace pravidel silničního provozu, pro mladé řidiče přísnější posuzování přestupků, jiný 
bodový systém, „řidičáky na zkoušku“ (při hrubém porušení pravidel odebrání, znovu zkoušky) u nových adeptů 
nejprve povinná výuka pravidel silničního provozu – teoretická zkouška a teprve poté praktický výcvik v řízení a 
ovládání vozidla. Žádná z navrhovaných novelizací neprošla, nic se nekoná. Jen samé plky a plky z úst našich 
zákonodárců. 
Bude muset zemřít někdo v našich obcích? Byl jsem pověřen jednáním s dopravním inženýrem ohledně snížení 
rychlosti v obci, zřízení míst k přecházení chodců. Ze strany policie - není potřeba, neboť statisticky se zde nestala 
žádná vážná nehoda s tragickými následky. Stačí prý preventivní opatření spočívající v občasném měření rychlosti, 
kde se nakonec ukáže, že notoričtí překračovači rychlosti jsou "místňáci" z Jívky, Radvanic a Chvalče. Je to jen 
zázrak, že se tu tragická nehoda ještě nestala. I bez radaru je každý schopen si všimnout, že se auto řítí 
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stokilometrovou rychlostí našimi obcemi, které jsou plné  úzkých zatáčkovitých a nepřehledných úseků bez 
chodníků, bez přechodů pro chodce. 
Již delší dobu tuto situaci sleduji a je to pár stálých řidičů "nadlidí", ať už je to Hyundai I30 kombik bílé barvy nebo 
tmavě modrý WW Golf či tmavé BMW E36 s vykuchanými výfuky atd. atd. Výčet by mohl být samozřejmě delší, 
ale? Musíme skutečně čekat, až nás někdo ze sousedů opravdu zabije nebo zmrzačí? 
Možná bychom mohli začít každý sám u sebe tak, že bychom hlavu používali k tomu, k čemu byla od přírody 
původně stvořena - k přemýšlení a ne jako střecha, aby nám nepršelo do těla. 
Pár faktů: Než dojedete z Jívky do Trutnova, ušetříte možná 3 - 5 minut času, pokud porušíte, co se rychlosti týká, 
úplně všechno, co se dá porušit a v podstatě nedáte nikomu šanci (dětem, maminkám s kočárky, ostatním 
účastníkům provozu). Nebude lepší o 3 - 5 minut dříve vyrazit na cestu? Zkusme se všichni zamyslet. Třeba to k 
něčemu bude. 
                                                                                                               Oleg Dlouhý 
 
 

Sbírka pro Diakonii Broumov  

     Diakonie Broumov pořádá opět sbírku ošacení. Použitelné oblečení, boty nebo hračky v pytlích nebo krabicích 
můžete nosit do chodby obecního úřadu do 14. 12. 2018. Poté bude sbírka odvezena. 
 
 

Námět na kulturní a investiční akce na rok 2019 

     Vyzýváme opět občany, kteří mají nějaký nápad či představu, jaké investiční nebo kulturní akce by mohly být 
realizovány v roce 2019, aby nám své nápady sdělili na obecní úřad do konce letošního roku. Zároveň vyzýváme 
všechny pořadatele kulturních nebo sportovních akcí na příští rok, aby zpracovali a předali do konce letošního 
roku plán jimi pořádaných kulturních akcí s případným finančním požadavkem nebo dopadem na rozpočet obce. 
V případě opomenutí se pak může stát, že akce nemusí být příští rok ze strany obce podpořeny, protože s nimi 
nebude počítáno. 
 

Kácení po obci 

     Obec vyzývá majitele zahrad a pozemků v obci, aby si zrevidovali stav svých stromů, zejména poblíž komunikací 
a vedení nízkého napětí. Silné vichřice jsou u nás poslední dobou běžné už několikrát do roka a včasným 
odstraněním nebezpečných stromů se dá předejít opravdu velkým nepříjemnostem. Obecní úřad v příštím roce 
plánuje nechat vyhotovit audit veřejné zeleně na obecních pozemcích a plán následné péče od arboristické firmy, 
která jednotlivé stromy posoudí a určí jejich případnou údržbu, v krajním případě jejich prořezy nebo odstranění.  
 
 

Mobilní rozhlas obce Chvaleč 

     Všechny odstávky elektřiny, pitné vody, dále pak havárie a případné opravy vodovodu nebo elektrického 
vedení, včetně dalších důležitých sdělení jsou rozesílány z obce už pouze mobilním rozhlasem obce. Kdo je do něj 
přihlášen, má většinou aktuální informace. Doporučujeme občanům, zejména ve Chvalči se do něj přihlásit buď 
formulářem, který je k vyzvednutí na obecním úřadě nebo přes webové stránky obce. Aktuální informace Vám 
jsou pak zasílány do mobilního telefonu SMS zprávou, mailem nebo přes mobilní aplikaci. 

 

Pozvánka na seniorský večírek 

Tradiční předvánoční setkání starších spoluobčanů se koná 
ve středu 12. prosince od 16 hodin v Hospodě U podkovy. 

V případě potřeby odvozu z Petříkovic sdělte, prosím, požadavek 
v místním krámku nebo na OÚ ve Chvalči – tel. 737 842 032 

Na společné posezení s hudbou a občerstvením vás srdečně zve za sociální výbor V. Férová. 
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Vánoční koncert 

Tradiční koncert ve chvalečském kostele se letos bude konat v sobotu 22. 12. 2018 od 14. 30. 

Kromě našich dětí vystoupí i hudební uskupení Pavlína Hlavová, Petr Ittner a Lukáš Chudoba. 
Děti zazpívají vánoční písně a některé z nich zahrají na hudební nástroje. 

Po skončení koncertu následuje 
Zlatý advent u Kamenné hospůdky – svařáček, medovina, teplé polévky a jiné dobrůtky. 

 
    Veškerý výtěžek je určen našim dětem na jejich výlety, divadla apod. 

    Srdečně zveme!!! 

    
 
Vánoční sbírka pro zvířecí útulek v Trutnově 

Základní škola a Mateřská škola pořádá i letos sbírku pro útulek v Trutnově.  
Budeme velmi rádi, když se k nám připojíte i vy. 

 Co můžete přinést: deky, hračky, pamlsky, kapsičky, konzervy, granule, pelíšky, misky, vodítka, obojky 
… krmivo prosíme jen kvalitní (některá levná mohou spíše ublížit než pomoci). 

 Kam to můžete přinést: základní škola, mateřská škola, obecní úřad 

Sbírka bude ukončena 17. 12. 2018 
      

Děkujeme a přejeme krásné prožití svátků vánočních. 
         kolektiv ZŠ a MŠ Chvaleč 

 

Betlémské světlo 
     23. 12. 2018 od 16.00 do 17.00 hodin v petříkovické kapli. 
 

Poutní bohoslužba 
     se  bude konat v neděli 30. 12. 2018 v 11.00 hodin. 
                 Srdečně zve L. Lička 
 
 

Omezení ordinační doby 

Dne 31. 12. 2018, v pondělí, nebudou v provozu ordinace v Radvanicích a Teplicích nad Metují. 
V případě akutního zdravotního problému navštivte odpovídající ambulanci v nemocnici. 
MUDr. Ladislav Záveský 

Omezení ordinační doby také naleznete na www.venkovskylekar.cz 
 
 

Dílna pro tatínky 

     13. listopadu se v naší škole poprvé konala dílna pro tatínky pod vedením Nikoly Hrdinové a Petry Lédlové. Pro 
děti a jejich taťky či strýce bylo přichystáno vše potřebné pro výrobu ptačích krmítek. Překvapil nás celkem velký 
zájem a výsledky můžete vidět u domů našich žáků. Akce se opravdu povedla a určitě ji do budoucna zopakujeme. 
Ale na maminky také nezapomínáme. Čeká je dílna vánoční … . 
 
 
 
Děkujeme manželům Machovým st. za finanční sponzorský dar. Peníze budou použity na nákup vánočních dárků.  
                                                                                                                                                                             Eva Binková  
 

 

http://www.venkovskylekar.cz/
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Svatomartinský večer 

   Jistě mi dáte za pravdu, že kolem 17hodin je už pořádná tma a teď si představte, že v neděli 11. 11. tou tmou 
začala probleskovat barevná světýlka a mířila k budově základní školy v Chvalči. Co se to děje, lákají nás snad 
nějaké podzimní víly? Raději honem  dovnitř do školy - jéje, to bylo jenom pro odvážné, protože v chodbě školy 
byla, no hrůza, 3 velká živá strašidla a plno dalších strašidel a strašidýlek. Ta však už byla naštěstí jen namalovaná, 
ale tak krásně, že jsme se stejně hrozně vyděsili. Děti ze školky a školy namalovaly plno obrázků strašidel a rodiče, 
babičky, dědečkové, zkrátka všichni, kdo našli odvahu a do školy zavítali, měli vybírat, která ta lekátka a děsítka 
jsou ta nejlepší. Bylo to moc těžké, obrázek co obrázek byl nádherně namalovaný a my bychom nejraději dali hlas 
úplně všem. Po této volbě jsme se vydali na školní zahradu mezi duchy, tajemné víly, hejkaly a další strašidláky. 
Svítilo tam také mnoho světýlek, lampionků, lampiček a blikátek a osvětlovalo nám cestu k letišti. Tam se celé 
naše světélkující seskupení zastavilo a bez dechu jsme přihlíželi nádherným hvězdám ohňostroje, který změnil 
oblohu v  rozkvetlou, barevnou a zářivou louku. Když třpytivá krása zmizela, oslovil děti duch Emílek, omluvil 
nepřítomného svatého Martina a vyzval je, aby si z košíčku strašidelných nevěst vybraly sladkosti na oslavu tohoto 
svátku.  
   Byl to tajemný a kouzelný večer a já si stejně myslím, že svatý Martin stál opodál, radostně s námi sledoval krásu 
ohňostroje, světla lampionků a hlavně záři jasných a šťastných dětských očí, pro které to hlavně všichni ti duchové 
připravili :-).  

Děkujeme :-). Babi Dana  
 

 
Výsledky výtvarné soutěže strašidel 

1. kategorie – MŠ – Terezka Jirmanová 
2. kategorie – 1. – 2. r. ZŠ – Johanka Křížková 
3. kategorie – 3. – 5. r. ZŠ – Štěpánek Lédl 

 

 

Trochu ze školy 

    Vyprávěli jsme si o adventním čase. Na závěr hodiny žáci zadali slova – advent, Ondřej, věštění, Barborka, 
Mikuláš, na která měli vymyslet krátký příběh či vyprávění.  
 
Už je tady advent a má svátek Ondřej a dnes si vyvěštím budoucnost. Moje kamarádka Barborka si také věštila a 
za pár dní má svátek. Můj kamarád Mikuláš má také svátek. Půjdu s ním a s Barborkou na mikulášskou. Doufám, 
že tam bude Mikuláš, čert a anděl a něco mi nadělí. 
         Barunka a Matylda 
 
 
Ondřejova maminka Barborka řekla tatínkovi Mikulášovi, ať vyrobí adventní kalendář, ve kterém budou pomůcky 
na věštění. Tatínkovi se nápad líbil a tak se do toho pustil. Trvalo mu to 10 dní a na poslední den před začátkem 
adventu ho dal Ondřejovi. Ten z toho měl ohromnou radost. A na svatou Barboru věštili. A vyvěštili, že budou 
dlouho žít a že se mu narodí brácha. A tatínka napadlo, že se bude jmenovat Ondřej junior. Mamince se nápad líbil 
a Ondrovi taky. Tak, když se narodil, říkali mu Ondřej junior. 
         Míša a Lucinka 
 

A kdybyste nevěděli: 
         2. prosince je první adventní neděle, zapaluje se první svíčka na věnci. 
         30. listopadu má svátek svatý Ondřej. Na svatého Ondřeje si lidi věštili z hrníčků. 
        5. prosince chodí Mikuláš, anděl a čert po vesnici a kontrolují děti, jestli nezlobily. 
          A na svatou Barboru se dává punčocha za okno. 

                          Honza a Adélka H. 
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Jubilea v prosinci 

 

 Krtičková Irena   Kejdanová Marie  Lacina Luděk 
 
  

Všem jubilantům srdečně gratulujeme a přejeme mnoho životní 
pohody, štěstí a především stálého zdraví. 

 

V souvislosti s novým nařízením ohledně zpracování osobních údajů, můžeme veřejně poblahopřát pouze tímto způsobem a 
pouze některým jubileím. A to bez udání data narození a věku. Pokud by někdo dal písemný souhlas, můžeme zveřejnit i věk. 

V případě, že si někdo nepřeje, aby mu bylo takovouto formou veřejně poblahopřáno, prosím, aby mi toto sdělil.  

Děkuji,   
za Sociální výbor Eva Binková 

 
 
 

 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 

 
 

 
Toto vydání připravili – Bc. Tomáš Prouza, Mgr. Eva Binková 
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